
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 21. december 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 338 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 338:  

”Ministeren bedes oplyse baggrunden for, at man ikke valgte at placere en akutheli-

kopter en anelse mere nordligt på et tidligere tidspunkt, evt. suppleret med en stats-

lig finansieret akutbil, således at man med færre midler kunne have øget kvaliteten af 

akutberedskabet og nedsat responstiderne i Nordjylland?” 

 

Svar: 

Med finanslovsaftalen for 2013 indgået 11. november 2012 mellem den daværende 

regering (Socialdemokratiet, Det Radikale Venstre og Socialistisk Folkeparti) og En-

hedslisten blev der truffet beslutning om etablering af en national lægehelikopterord-

ning med 3 døgnbemandede lægehelikoptere.  Det fremgik at aftalen, at ”tre døgnbe-

mandede akutlægehelikoptere giver den bedste dækning af landet, med ens dækning 

hele døgnet. De tre helikoptere placeres med base i henholdsvis Skive, Billund samt i 

Ringsted. Ved placeringen af basen for de tre helikoptere er det tillagt vægt at sikre 

hurtig responstid i særligt de dele af landet, som med den nye sygehusstruktur får 

længere til specialiseret behandling.” 

 

Placeringen af de nuværende akutlægehelikoptere er således besluttet mellem afta-

leparterne fra 2012.  
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